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Praha - Policisté začali prověřovat podezřelé obchody politiků ODS s pozemky v Černošicích u Prahy, na které upozornila MF DNES.

Detektivové zkoumají, zda vrcholní představitelé obce nezneužili informace, které získali na radnici, k nákupu parcel a jejich následnému zhodnocení. „Státní 
zastupitelství nám dalo pokyn, abychom prověřili, zda nedošlo k trestnému činu,“ řekl MF DNES vedoucí policie Prahy-západ Michal Murín. Policisté prošetří, 
jestli politici v rozporu se zákony nezneužívali informace, které získali díky své funkci. Vedení ODS v čele s předsedou Mirkem Topolánkem zatím odmítá 
kšefty svých stranických kolegů jakkoli komentovat.

Pokračování na str. A2

Kouzla s pozemky zajímají i policii
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„Nechci. Díky.“ Stručně včera reagoval místopředseda ODS Ivan Langer na otázku MF DNES, zda by se mohl vyjádřit k obchodům svých kolegů v 
Černošicích.

„Zatím se k případu nebudu vyjadřovat, protože ani nevím, zda je to pravda,“ přidal se další z místopředsedů, David Vodrážka. Ostatní členové nejužšího 
stranického vedení včetně Mirka Topolánka na otázky nereagovali vůbec.

Rychlost, s jakou se policie dala do vyšetřování, přitom ukazuje, o jak závažný případ může jít.

MF DNES v minulých dnech popsala, jak politici ODS z Černošic nakupují a posléze zhodnocují pozemky. Místostarosta Michal Jirout a zastupitel Michal 
Přibík nakoupili v obci, kterou řídí, 25 tisíc metrů čtverečních polí a luk. A u části pozemků, které patří právě Jiroutovi, se jim povedlo výrazně zvýšit jejich 
hodnotu. Zastupitelé změnili územní plán, a tím se z levných polí staly mnohem dražší stavební pozemky.

„Já neznám detaily obchodů, ale pokud tito lidé zneužili informace z úřadu k nákupu pozemků a ještě poté změnili územní plán, tak je to špatně,“ prohlásil 
předseda Senátu za ODS Přemysl Sobotka. Právě on byl jedinou známou osobností pravicové strany, která se včera odhodlala své kolegy z Černošic 
kritizovat.

I když - i Sobotka byl opatrný. Upozorňoval, že politici mají právo nakupovat pozemky ve svých obcích, pokud při tom nezneužívají funkce. „Platí ale: kdo dělá 
byznys, neměl by být v politice,“ řekl Sobotka. Dodal také, že obchody má řešit policie, nikoliv stranické orgány.

Detektivové se budou zabývat i obviněním, které vznesla bývalá přítelkyně místostarosty Michala Jirouta. Ta tvrdí, že starosta Černošic a zároveň poslanec 
ODS Aleš Rádl, zastupitel Michal Přibík a právě Jirout chtěli přes nastrčenou firmu skupovat v obci další pozemky, měnit územní plány a zhodnocovat je.

Rádl i Jirout přiznali, že měli podíl v jedné firmě tak, aby to nikdo nezjistil. Popřeli však, že by chtěli spekulovat s pozemky v Černošicích. * Kšefty v Černošicích 
Poslanec ODS a starosta Rádl, zastupitel Přibík, místostarosta Jirout a jeho přítelkyně Lucie Moni založili firmu.

Moni tvrdí, že plánovali nákupy pozemků v Černošicích. Chtěli poté dosáhnout změny územního plánu, aby se jejich cena znásobila.

To se už povedlo u části pozemků, které si nakoupil Jirout.

Rádl prosadil ze státního miliony na opravu ulice, jež vede k pozemkům, které chtěl koupit Jirout.
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